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kuryr 14. září 2023

Putin se vyjádřil o teroristických útocích na ruské
jaderné elektrárny plánovaných Londýnem

infokuryr.cz/n/2023/09/14/putin-se-vyjadril-o-teroristickych-utocich-na-ruske-jaderne-elektrarny-planovanych-
londynem

Ruský prezident Putin na panelové diskusi hovořil o
plánovaných teroristických útocích na ruské jaderné elektrárny,
které mohly být naplánovány britskou rozvědkou bez vědomí
britské vlády.

Na Východním ekonomickém fóru, které v německých médiích
nehraje žádnou roli, se Putin opět tradičně účastnil panelové
diskuse. Není divu, že německá média o konferenci neinformovala,
protože dramaticky ukázala, jak Asie ekonomicky předbíhá Evropu.

V panelové diskusi ruský prezident Putin hovořil o plánovaných
teroristických útocích na ruské jaderné elektrárny, které mohly být
naplánovány britskou rozvědkou bez vědomí britské vlády. Otázky a
Putinovy   odpovědi jsem kompletně přeložil.

Skutečnost, že moderátor zmiňuje „viceprezidenta“, je způsobena
tím, že na pódiu byl také viceprezident Laosu. Moderátor se jí
později zeptal na následky kazetové munice svržené USA na Laos
během války ve Vietnamu, jejíž nevybuchlá munice zabíjí lidi
dodnes.

Začátek překladu:

Doronov: Zeptám se na dodávky zbraní a pak položím otázku panu
viceprezidentovi, protože i pro vás je to bolestivé téma, trochu jste o
tom mluvil. Bylo rozhodnuto dodat náboje z ochuzeného uranu. Nyní
prý existuje možnost, že Ukrajina bude mít i rakety dlouhého doletu s
dosahem až 300 kilometrů.

Za prvé, myslíte si, že to může změnit situaci na frontě? A za druhé,
jak budeme reagovat?
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Putin: Víte, že jsme o tom již mluvili, ale jsem nucen to
zopakovat. Není to tak dávno, co vláda USA věřila, že použití
kazetové munice je válečným zločinem, a prohlásila to veřejně. Nyní
dodává kazetovou munici do válečné zóny na Ukrajině.

Doronow: Ale říkají, že ani USA, ani my jsme nepodepsali zákaz
jejich používání.

Putin: Veřejně prohlásili, že jde o trestný čin a tyto činy
páchají. Obecně je jim jedno, co si o nich lidé myslí, vše dělají vždy
jen ve svém vlastním zájmu. Mysleli si, že vzhledem k tomu, že jim
dochází náboje ráže 155 a je těžké je vyrábět – jak v evropských
zemích, tak v USA – dají, co mají ve výzbroji. Takže oni mají
kazetovou munici a ono to prasklo a dali kazetovou munici. Stejné je
to s ochuzeným uranem. Všechno jsou to zločiny, o kterých mluvili
oni sami, ne já, oni říkali, že to jsou zločiny. Ale dělají.

Nic nepomáhá. Ano, samozřejmě, že si to od nás vybírá daň. Stejné
je to s ochuzeným uranem. Kontaminuje oblast. Je to špatné? Je to
velmi zlé.

Doronow: Mimochodem, Grossi, šéf MAAE, řekl: “Ne, nic takového
se nestane.”

Putin: Ano, víme, co to je. Oblasti jsou stále kontaminované.

A co se v té souvislosti stalo? Ovlivnilo to dosavadní situaci? Britové
dodávají tyto granáty již dlouhou dobu. Změnilo to něco na
bojišti? Ne. Nyní chtějí dodat F-16. Mění to něco? Ne. To jen
prodlužuje konflikt.

Volební proces začíná v listopadu a musí za každou cenu přinést
výsledky. A nabádají Ukrajince, aby bojovali dál, ať říkají veřejně
cokoli, protože jim na Ukrajincích nezáleží. Kupodivu dnešní
ukrajinské vedení nemá slitování se svými vlastními lidmi, jen je hodí
do pece, jen tak, to je vše.
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Mění to něco? Myslím, že ne, rozhodně ne. Prodlouží to
konflikt? Ano, bude.

Ale to nás netrápí, nemají žádné hranice. Chci vám vyprávět příběh.

Nedávno při vojenském střetu na našem území FSB zabila několik
lidí a zbytek zajala. Ukázalo se, že šlo o sabotážní skupinu
ukrajinských tajných služeb. Výslechy probíhají. co ukazují? Jejich
úkolem bylo poškodit jednu z našich jaderných elektráren, vyhodit do
povětří elektrické vedení, vedení vysokého napětí, aby v konečném
důsledku narušili provoz elektrárny. A není to první podobný
pokus. Při výslechu vypověděli, že byli připraveni pod vedením
britských instruktorů. Chápou vůbec, do čeho jdou, nebo
ne? Provokují nás k nějakému odvetnému úderu proti ukrajinským
jaderným zařízením nebo jaderným elektrárnám?

Vědí vůbec britské vedení a premiér, co dělají jejich zpravodajské
služby na Ukrajině, nebo možná nevědí vůbec? Myslím, že je
možné, že britské tajné služby jednají podle pokynů Američanů. Už
víme, kdo bude nakonec příjemcem. Uvědomují si, s čím si hrají,
nebo ne? Mám dojem, že prostě situaci podceňují.

Doronov: Neměli Černobyl.

Putin: Víte, vím, že po mých slovech zazní další výkřik: „To je další
hrozba, jaderné vydírání“ a tak dále. Ujišťuji vás, že to, co jsem
právě řekl, je úplná, absolutní, čistá pravda.

Tihle bastardi sedí s námi a dělají prohlášení. Znám možnou reakci:
“Všechno, co říkají, říkají se zbraní v ruce.” Ne, to není pravda a
britské zpravodajské služby vědí, že mluvím pravdu. Ale nejsem si
jistý, že britské vedení vůbec rozumí tomu, co se děje.

Tyto věci jsou opravdu znepokojující, protože, jak se říká, neznají
své hranice a to může vést k vážným následkům.

Doronow: Ale je nám jasné, že nebudeme útočit na dodávky
jaderné energie.
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Putin: Řekl jsem vám, že by nás mohli vyprovokovat k těmto akcím.

Konec překladu

Thomas Röper
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